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攻读   士学位研究生学位论文开题报告

Fujian Agriculture and Forestry University

Thesis Proposal for PhD/Master
学    院       College：________________________

专    业         Major：________________________

       学    号Student Number：________________________

姓    名  Student Name：________________________

研究方向  Research Field：________________________

指导教师     Supervisor：________________________

填表时间  Date of Filling：________________________

福建农林大学研究生院制表
Made by Graduate School of FAFU
填 表 说 明

1.此表适用于学术学位硕士研究生和博士研究生。
2.开题报告应在导师的指导下完成，各项内容要实事求是，逐条认真填写，表达要明确、严谨。

3.研究生应在中期考核之前完成开题报告，通过论证后至少一年后方可申请答辩。
4.论文题目应与所学专业和研究方向相对应，紧密结合国民经济和社会发展需要，突出创新性、先进性、必要性和可行性。

5.硕士学位研究生开题报告不少于1万字（文献综述6000字左右），博士学位研究生开题报告不少于1.5万字（文献综述8000字左右）。硕士学位研究生和博士学位研究生的开题报告的参考文献量分别不少于30篇和60篇（其中人文社科类学科不少于40篇和70篇），个别新兴研究领域其文献量可酌情减减少，近五年内发表的文献不少于三分之一。
5. 选题确定后，原则上应当按照开题报告所确定的技术方案和技术路线开展试验研究和论文撰写工作。如因特殊原因需要改选题者，须由研究生本人申请，经导师同意签字，学院主管领导审批后，报研究生院备案，并按开题报告程序重新进行开题。重新开题应保证开题后有充足的时间开展论文研究，原则上不少于一年。
6.本表经审核签字（章）后提交学院存档。

7.本表用A4纸打印，格式不得更改，可自行加页。
Instruction

1. This form is for academic masters and doctoral students.

2. The thesis proposal should be completed under the guidance of the supervisor and should be filled in veritably and carefully with clear and scrupulous statements.

3. Graduate students should complete their thesis proposals before the mid-term assessment. It’s allow to apply for graduation defense at least one year after passing the demonstration of thesis proposal.

4. The topic of the thesis should correspond to the major and research direction, closely related to the needs of national economic and social development, and highlight innovation, advancement, necessity and feasibility.

5. The number of words in the thesis proposal report of master students should be no less than 10,000 words (about 6,000 words in literature review), and for doctoral students should be no less than 15,000 words (about 8,000 words in literature review). For those students majoring in natural sciences, the amount of references should not be less than 30(master students) and 60 (doctoral students) respectively. For those students majoring in humanities and social sciences, the amount of references should not be less than 40(master students) and 70(doctoral students).The amount of references in some emerging research fields can be reduced as appropriate. No less than one-third of the literatures should be published in the past five years. 

5. After the topic of the thesis has been determined, the research and thesis writing should be carried out in accordance with the technical plan and technical route stated in this report. If the students need to change the topic for special reasons, they should get the approvals from their supervisors and the training colleges. The new thesis proposal can be reopened in accordance with the procedure. The graduate students should make sure that there is sufficient time (at least one year) for their thesis research after the new proposal.

6. This form shall be submitted to the training college for archives after being reviewed and signed (sealed).

7. This form should be printed on A4 paper. The format was fixed and pages are extendable.
一、选题基本情况Basic information
	论文题目Title
	中文Chinese
	

	
	英文English
	

	关键词（中英文）
Key words (Bilingual)
	

	选题分类
Classification
（请打“√”）
(Tick “√”)
	基础研究Basic research（  ） 
应用基础研究Applied basic research（  ）     
交叉学科融合Interdisciplinary studies（  ）     

开发理论研究Development theory research（  ）  
其它Others（  ）


	选题来源
Origin
	国家级科研项目National research projects（ ）    
省部级科研项目Provincial and ministerial research projects（ ）    
地方政府科研项目Local research projects（ ）

横向课题Horizontal topic research（ ）    
自选课题Self-choosing research（ ）

	摘要
Abstract
（不超过800字）
No more than 800 words
	


二、本研究的立题依据和目标（可加页）
The basis and goals of the research（pages are extendable）
	1、本项目研究的意义及在国内外的研究现状与存在的问题；
The significance of the research and the current research status and existing problems in China and abroad;
2、本项目的研究内容、研究目标和拟解决的关键问题；
The research content, goals and key issues to be solved of this project;
3、本项目的特色和创新之处；
The characteristics and innovations of this project; 
4、研究工作的预期结果或成果。
The expected result or achievement of the research.


	


三、研究方法和技术路线Research methods and technical routes
	1、拟采取的研究实验方法、步骤、技术路线及可行性论证；
The proposed research and experiment methods, steps, technical routes and feasibility demonstration;
2、研究工作的总体安排及进度。
The overall arrangement and progress of the research.

	


四、实现本研究预期目标和已具备的条件Realize the expected goals and conditions of this research
	1、与本项目有关的研究工作基础；
Research foundation related to this project;
2、实现本项目研究已有的主要仪器设备，尚缺的仪器设备及解决途径。
The main instruments and equipment used for this project; the shortage of instruments and equipment and solutions.

	


五、经费及预算Budget
	列出预算支出科目、金额、支出根据或理由
List the research budget (expenditure subjects, amounts and reasons)
2、研究工作的总体安排及进度。

	


六、开题报告情况Overview
	参加开题报告的人员Participants

	姓名Name
	单位、职称或职务
Position /Title 
	姓名Name
	单位、职称或职务Position /Title

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

	论证专家提出的主要意见及改进方案
Opinions and improvement suggestions from experts 
本人签名Signature：
                                            年   月   日


七、开题报告论证意见Opinions
	导师意见Opinions of supervisor：

                                   导师签字：   

 年   月   日



	论证结果Conclusion：
“通过”(Pass)（   ）或“不通过”(Fail)（   ）开题论证 
论证小组组长签字：      

  年   月   日


	学院意见Opinion of College：

分管领导签字：    
              年   月   日


备注：本表应在导师指导下完成，审核签字（章）页须上传研究生教育管理系统。纸质版一式两份，学院存档一份,学生本人存档一份。
After being completed under the guidance of supervisor, the review signature (seal) page of this form should be uploaded through Graduate Student System. The form should be done in duplicates and be submitted to the training college for achieving.
